
  
 

 
Vragen 

 
Aan:   College van Burgemeester en Wethouders gemeente Schagen 
Datum:  26-04-2022 
Betreft:  Opvang vluchtelingen Bosweg 14 ‘t Zand 
 

 
Aan de portefeuillehouder, 
  
Aanleiding 
Uit de beantwoording van onze artikel 43 vragen maken wij het volgende op: bij een ramp, crisis, of een incident 
kan bij knelpunten een beroep worden gedaan op andere regio's. Dat deed de Veiligheidsregio Groningen toen 
er een noodsituatie ontstond in de opvanglocatie in Ter Apel. Dit bijstandsverzoek kwam terecht bij de 
Veiligheidsregio Noord-Holland. Op grond van artikel 172 van de gemeentewet is de burgemeester (als 
eenhoofdig beslisorgaan) belast met het handhaven van de openbare orde en veiligheid. De gemeente 
Schagen heeft niet onderzocht of andere gemeenten ook geschikt en bereid zijn om de taak voor opvang met 
ons te delen. De Veiligheidsregio Noord-Holland Noord inventariseerde de reacties en heeft positief gereageerd 
op de vlotte aanmelding van de gemeente Schagen, waar de locatie aan de Bosweg 14 snel gereed gemaakt 
kon worden. 
 
Vragen: 

• De ramp, crisis, incident of noodsituatie bevindt zich in Groningen, niet in de gemeente Schagen. In de 
gemeente Schagen was geen sprake van een gevaar voor de openbare orde en veiligheid waarop 
gehandhaafd moest worden. Is de portefeuillehouder in dit geval, op basis van artikel 172 van de 
gemeentewet, bevoegd om de genomen beslissing voor opvang in onze gemeente zelfstandig te nemen, of 
had zij haar keus aan de gemeenteraad voor moeten leggen?  

In de eerdere beantwoording van de vragen is aangegeven dat wij hier te kampen hebben met een 
landelijke maatschappelijke crisis waarvoor op zeer korte termijn een tijdelijke oplossing gezocht moest 
worden. Een verzoek tot bijstand vanuit een andere gemeente of veiligheidsregio wordt dan ook niet 
zomaar gedaan. De instroom en doorstroom van het aantal asielzoekers verloopt namelijk problematisch. 
Zoals ook in de nieuwsbrief vluchtelingen die op 22 april jl. aan uw raad is toegestuurd is aangegeven is de 
situatie in Ter Apel momenteel nijpend.   

Het gaat in dit geval om een tijdelijke noodopvang locatie. Het gaat niet om permanente huisvesting van 
asielzoekers. De raad gaat over permanente huisvesting niet of tijdelijke huisvesting. Uiteraard is uw 
gemeenteraad geïnformeerd over het feit dat op deze locatie een noodopvang zou worden ingericht.  

Inmiddels heeft het COA ons verzocht om de noodopvang te mogen gebruiken tot uiterlijk1 juli 2022.   

• Op welk moment heeft de portefeuillehouder de beslissing tot bijstand genomen: is dat geweest voor- of 
nadat het verzoek van de Veiligheidsregio Noord-Holland kwam? 

Een besluit tot bijstand kan pas genomen worden na het verzoek. Ook in dit geval is het besluit om de 
bijstand te verlenen door een tijdelijke noodopvanglocatie in te richten genomen na het verzoek van de 
Veiligheidsregio genomen. Het verzoek om bijstand is op 22 maart jl. ontvangen waarna het verzoek in het 
regionale burgemeestersoverleg is besproken. Na dit overleg zijn de gemeente Hoorn, Koggenland en 
Schagen met uitwerking van het verzoek gestart. Op 31 maart jl. heeft de eerste regionale ambtelijke 
bijeenkomst plaatsgevonden.  

• Is de portefeuillehouder in de toekomst bereid om te onderzoeken of andere gemeenten ook geschikt en 
bereid zijn om de opvangtaak met ons te delen? 

Dit is geen taak van de gemeente of de Veiligheidsregio. Het COA is primair verantwoordelijk voor de 
opvang van asielzoekers. Daarnaast is de opvangtaak voor noodopvang van 2500 asielzoekers evenredig 
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over Nederland verdeeld. Zoals in de eerdere beantwoording ook al aangegeven is iedere Veiligheidsregio 
(25 in totaal) verzocht om noodopvang voor 100 asielzoekers te realiseren. Inmiddels heeft de gemeente 
Alkmaar De Wielerbaan ook nog voor één week ingezet als Crisisnoodopvang. Dit toont aan dat er sprake 
is van een noodsituatie die niet alleen van toepassing is op de gemeente Schagen maar ook op andere 
gemeenten binnen de Veiligheidsregio.  
 
Overigens worden de kosten voor de noodopvang betaald door het COA.   

•  Is de portefeuillehouder bereid om de Veiligheidsregio te verzoeken om voortaan onderzoek te plegen naar 
een evenredige verdeling van opvangplekken over de verschillende gemeenten?  

Zie beantwoording bovenstaande vraag 

 

Namens de fractie VVD Schagen, 
Angelique van Wijk 
Fractievoorzitter 
 

 

 


